
Sprawozdanie złożone na sesji Rady w  dniu 14 czerwca 2013 r.   

 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado! 

 

 Dzisiejsza sesja  jest poświęcona ocenie wykonania budżetu za 2012 r i  

przeprowadzeniu procedury udzielania przez organ uchwałodawczy absolutorium.   

 Przy tej okazji chciałbym krótko podsumować miniony rok i przypomnieć niektóre 

zadania realizowane w tym okresie.  

  Nie sposób w trakcie jednego wystąpienia przedstawić całości działalności. Tym 

bardziej, że zadania gminy są realizowane przez wiele jednostek. W ciągu roku, podczas sesji 

Rady, starałem się na bieżąco informować o tym co się dzieje w samorządzie miejskim i na 

jakim etapie jest realizacja poszczególnych zadań. Bieżące informacje były zamieszczane na 

stronie internetowej Miasta i w cyklicznie wydawanym Siemiatyckim Informatorze Miejskim. 

Kilkakrotnie gościliśmy też Radio Białystok na antenie którego poruszane były aktualne 

tematy dotyczące naszego Miasta.  Dzisiaj przypomnę w skrócie te najważniejsze. 

 Ubiegły rok był szczególny ze względu na  przypadający  jubileusz 470 lecia nadania 

praw miejskich naszemu miastu. Staraliśmy się godnie uczcić tę rocznicę angażując w jej 

obchody także dzieci i młodzież by przy tej okazji przybliżyć historię Miasta najmłodszym 

mieszkańcom i rozbudzić lokalny patriotyzm. Uroczystości i imprezy w ramach jubileuszu 

odbywały się przez cały rok. Z tej okazji został wydany pamiątkowy medal a korespondencja 

wysyłana za pośrednictwem siemiatyckiej placówki pocztowej opatrywana była 

okolicznościowym stemplem. Sądzę więc, że rocznica 470 lecia nadania praw miejskich 

została zauważona nie tylko w naszym mieście lecz również poza jego granicami.  

Przypadający jubileusz nie przysłonił konieczności realizacji podstawowych zadań gminy 

wynikających z przepisów prawa czy podjętych zobowiązań.  

 Inwestycje 

 Przyjmując budżet na 2012 r. zaplanowane zostały 24  zadania inwestycyjne na łączną 

kwotę 3 123 500 zł. W ciągu roku z listy tej usunięte zostały trzy zdania i dodano kolejnych 

jedenaście . W rezultacie liczba zadań wzrosła do 32 a zaplanowana kwota na ich realizację 

zwiększyła się do 3 888 080 zł.   

 W ubiegłym roku rozpoczęto realizację dużego wieloletniego projektu mającego na 

celu podniesienie atrakcyjności turystycznej „Rozwój infrastruktury aktywnych form 

turystyki i rekreacji w obszarze zalewów miejskich”. Miasto posiada już większość 

pozwoleń na jego realizację.  Ogólny koszt projektu wg kosztorysu inwestorskiego wynosi 
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23 404 831 zł netto. Jednym z etapów projektu zrealizowanym w ubiegłym roku była budowa 

stu metrowego odcinka ul. Cichorskiego –Zameczka wraz z budową kanalizacji deszczowej, 

której łączny koszt wyniósł 121 639 zł. W ramach realizacji projektu został również 

wybudowany SKATEPARK przy ul. Nadrzecznej za kwotę 555 148 zł.  

 Duże kłopoty sprawiła miastu budowa kompleksu sportowego przy Szkole 

Podstawowej Nr 1 w ramach programu „Moje boisko Orlik 2012”. Wykonawca wyłoniony w 

drodze przetargu poznańska firma HALIFAX okazał się nierzetelny. Opieszale przystępował 

do budowy, bazując jedynie na podwykonawcach. Nasze miasto nie było jedynym 

inwestorem który miał problem z tą firmą.  Podejmowane próby zdyscyplinowania 

wykonawcy doprowadziły do wykonania robót ziemnych i drenarskich, podbudowy pod 

nawierzchnię boisk oraz wykonania części prac związanych z oświetleniem. Zakończone 

roboty zostały odebrane i rozliczone z podwykonawcą w części dotyczącej robót ziemnych i 

drenarskich. Ostatecznie wykonawca z dniem 19 października przerwał  prace budowlane i 

miasto było zmuszone podjąć działania mające na celu ustalenie wykonawcy zastępczego, 

którym została firma ANH Dzięcioł Stanisław.  Zakończenie inwestycji nastąpiło w maju br.  

Mimo, że termin zakończenia inwestycji przesunął się o kilka miesięcy Miasto uzyskało 

przewidziane w tym programie dofinansowanie z Ministerstwa Sportu w wysokości 333 000 

zł oraz część dofinansowania ze strony Urzędu Marszałkowskiego w wysokości 170 550,53 

zł, które zostało wydatkowane na poczet budowy. Mam zapewnienie ze strony Zarządu 

Województwa Podlaskiego, że niewykorzystana kwota w wysokości 29 449,67 zł po 

rozliczeniu inwestycji zostanie przekazana na konto Urzędu Miasta. W związku z 

nieterminową realizacją inwestycji Miasto zgłosiło żądanie zapłaty z tytułu gwarancji 

ubezpieczenia należytego wykonania kontraktu do Towarzystwa Ubezpieczeń SA UNIQA 

Centrum Likwidacji Szkód w Łodzi. Żądana kwota gwarancji w wysokości 92 722 zł po 

pewnych perturbacjach  została wpłacona do budżetu miasta. Dzisiaj, kiedy mówię te słowa 

Boisko „Orlik” już funkcjonuje. 

 Sukcesywnie poprawiana jest infrastruktura placówek oświatowych. W ubiegłym roku 

został przeprowadzony II etap remontu Przedszkola Nr 1 – termomodernizacja obiektu, 

którego koszt wyniósł blisko 119 000 zł. W ten sposób zakończone zostały poważniejsze 

prace remontowe w tej placówce. Z kolei w Przedszkolu Nr 3 przeprowadzono 

termomodernizację dachu za 137 500 zł a dla Przedszkola Nr 5  zlecono opracowanie 

projektu termomodernizacji budynku.  

 Część spośród zaplanowanych zadań dotyczyło zaopatrzenia w energię elektryczną. 

Opracowana została dokumentacja i zrealizowano budowę oświetlenia ulicy osiedlowej w 



 3 

rejonie Żwirki i Wigury. Uzupełniono oświetlenie drogi dojazdowej w zaułku ulicy 11 

Listopada przy świetlicy oraz na ulicy Wiśniowej. Opracowano dokumentację  na budowę 

oświetlenia części ul. Armii Krajowej oraz w kierunku zakładu PRONAR. Pod koniec roku 

został wyłoniony wykonawca I etapu inwestycji, odcinka od transformatora przy budynku 

socjalnym w kierunku osiedla mieszkaniowego. Warunki atmosferyczne pozwoliły na 

zakończenie zadania dopiero w lutym 2013 r. Korzystając z planowanej przez Polską Grupę 

Energetyczną oddział Białystok inwestycji w zakresie przebudowy napowietrznej linii 

energetycznej nN na kablową w ulicach Grodzieńskiej, Świętojańskiej, Małopolskiej oraz 

części Kościuszki miasto zleciło opracowanie dokumentacji na przebudowę oświetlenia 

ulicznego w tym rejonie. Realizacja tej przebudowy w 2013 roku razem z inwestycją  Zakładu 

Energetycznego pozwoli na duże oszczędności wynikające  z jednoczesnego zajęcia pasa 

drogowego i wykorzystanie  wykopów pod projektowaną trasę kabli przez dwóch 

inwestorów. Również koszty odbudowy nawierzchni zostaną poniesione wspólnie. 

 Zadaniem, na którego realizację długo oczekiwali mieszkańcy była rozbudowa sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej w mieście. W ubiegłym roku Przedsiębiorstwo Komunalne 

przystąpiło do realizacji tego zadania. W ciągu kilku miesięcy wybudowano ok. 5,5 km sieci 

kanalizacyjnej oraz ok. 0,5 km sieci wodociągowej. Kanalizację sanitarną z przyłączami 

wykonano w ulicach: Górnej, Brzozowej, Wierzbowej, Leśnej, Sosnowej, Świerkowej, 

Akacjowej, Lipowej, Krzywej, Klonowej, Asnyka, Prusa, Sportowej, Słowackiego, 

Okulickiego, Kosynierów, Grottgera, Traugutta, Fieldorfa i ks. Brzóski. Rozpoczęto również 

budowę ok. 2 km sieci wodociągowej i 3,4 km sieci kanalizacji sanitarnej z przyłączami w 

ulicach Ogrodowej, Sadowej, Szpitalnej, Jabłoniowej, Anny Jabłonowskiej Annopolskiej i 

Bursztynowej. Realizacja projektu w 2012 r. kosztowała 5 271 524 zł. W kosztach  tych 

uwzględniona jest również odbudowa ulic. 80% kosztów budowy sieci zostało 

sfinansowanych z pozyskanej, umarzalnej na korzystnych warunkach, pożyczki z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki  Wodnej w Białymstoku. W 

związku z budową kanalizacji sanitarnej na osiedlu „Podleśnie” miasto wykonało przebudowę 

oraz remont istniejącej kanalizacji deszczowej na odcinkach kolidujących z kanałem 

sanitarnym w ul. Akacjowej, ul. Świerkowej ul. Lipowej, ul. Sosnowej, ul. Leśnej i ul. 

Brzozowej. Ogółem przebudowano i wyremontowano 124 mb kanału deszczowego na 

wartość robót  85 158 zł. 

 Ważnym elementem w infrastrukturze Miasta są ulice. Co roku w budżecie Miasta 

planowane są środki na realizację zadań z tego zakresu. W ubiegłym roku w celu poprawy 

przejezdności i bezpieczeństwa ul. Ogrodowej zrealizowano budowę parkingu przy Szkole 
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Podstawowej Nr 1, na 19 miejsc, za 110 412 zł.  Wykonano również remonty cząstkowe 

ulic oraz odnowę nawierzchni bitumicznej odcinka ul. Wysokiej przy ciągu handlowym do 

granicy działki miejskiej oraz ulic: Targowej, Ks. Ściegiennego,. Sportowej, odcinka ul. 

Krzywej do ul. Górnej i odcinka drogi wewnętrznej przy budynku ZUS. Razem 

wyremontowano 1 796 m2 nawierzchni bitumicznej na łączną kwotę 135 865 zł. 

Przebudowano również odcinek 137 m ul. Sosnowej i ułożono na niej nawierzchnię z kostki 

brukowej. 

 W 2012 r. wybudowano, wyremontowano lub przebudowano w sumie 603 mb 

chodników na wartość 148 374 zł. Prace przy chodnikach były realizowane na ul. Leśnej, 

Sosnowej i Klonowej.  

 Wykonano dokumentację projektową na budowę ciągu pieszo-jezdnego przy ul. 

Gilewskiego, na remont ul. Słowiczej oraz budowę chodnika przy ul. Akacjowej. Koszt 

dokumentacji wyniósł 22 080 zł. W listopadzie 2012 r. podpisano umowę z PDM „ Maksbud” 

w Bielsku Podlaskim na przebudowę ulicy Słowiczej o długości 530 mb na wartość 260.078 

zł. Ze względu na pogarszające się zimowe warunki atmosferyczne roboty zostały 

wstrzymane , a wykonanie prac przełożono na wiosnę 2013 r. W maju bieżącego roku 

przebudowana ulica została oddana do użytku mieszkańcom. 

 Wartość robót drogowych realizowanych bezpośrednio przez miasto wyniosła w 

ubiegłym roku 976 287 zł.  

 Ponadto przy finansowym udziale Miasta zrealizowany został przez powiat remont ul 

Armii Krajowej oraz Wysokiej. Wysokość dotacji z budżetu miasta wyniosła 564 260 zł.  

  

Mienie komunalne 

 Jednym z zadań organu wykonawczego gminy jest gospodarka mieniem komunalnym. 

Szczegółowe informacje o stanie mienia komunalnego zostały zawarte w informacjach 

przekazanych wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu. Spośród pięciu nieruchomości 

przeznaczonych do zbycia w drodze przetargu sprzedane zostały dwie, położone przy ul. 

Ciechanowieckiej za łączną kwotę 353 500 zł + podatek VAT. W drodze bezprzetargowej , na 

poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych sprzedano 12 działek o 

powierzchniach od 33  do 104 m2  na łączną kwotę 72 891 zł + podatek VAT. 

 Jednocześnie w związku z planowaną budową ulic Wiśniowej i Ogrodowej do zasobu 

gminnego nabyto cztery działki o łącznej powierzchni 2 599 m2 wydatkując na ten cel 

135 000 zł.  

Na rzecz najemców, przy zastosowaniu 80 % bonifikaty,  sprzedano 17 lokali mieszkalnych.  
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 Ważnym zagadnieniem realizowanym przez samorząd są zadania z zakresu 

planowania i zagospodarowania przestrzennego. W ubiegłym roku uchwalone zostały 

jednostkowe zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Miasta polegające na: 

- przeznaczeniu terenów rolnych położonych przy ul. T. Kościuszki na cele przemysłowo-

usługowe, 

- oraz użytków zielonych na tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej z usługami i 

zielenią ochronną wokół rowu przy ul Żeromskiego. Miejscowy plan zagospodarowania 

części Miasta położonej przy ul. Kościuszki został uchwalony w grudniu. W ten sposób 

miastu przybyło 110 ha gruntów które mogą być wykorzystane pod budownictwo 

przemysłowe. 

Oświata 

 W ubiegłym roku nie uległa zmianie ilość placówek oświatowych prowadzonych 

przez miasto. Porównując jednak lata szkolne 2011/12 i 2012/13 w szkołach podstawowych i 

gimnazjach nastąpił dalszy spadek liczby uczniów z 1356 do 1292. Spowodowało to 

zmniejszenie liczby oddziałów z 55 do 53 oraz zmniejszenie liczby zatrudnionych nauczycieli 

ze 122 do 119.  

 Mimo zmniejszenia zakresu zadań oświatowych realizowanych przez miasto wydatki 

na oświatę wzrosły z 15 172 tys. zł  w roku 2011 do  15 326 tys. zł w roku 2012. W kwocie 

tej  9 272 tys. zł  tj. 60 % stanowiła subwencja oświatowa. Wzrost wydatków na oświatę 

powodowany jest  pracami inwestycyjnymi prowadzonymi w przedszkolach oraz 

sukcesywnym wzrostem wynagrodzeń nauczycieli. Wypłacone w ubiegłym roku dodatki 

wyrównawcze pochłonęły kwotę 415 903 zł obciążoną dodatkowo składkami ZUS.  

 Do trzech miejskich przedszkoli uczęszczało 539 dzieci w tym 45 z terenu gminy 

Siemiatycze. Na mocy stosownego porozumienia z wójtem, gmina Siemiatycze zwracała do 

budżetu miasta równowartość wydatków  ponoszonych przez miasto na te dzieci. 

 W okresie wakacyjnym przedszkola pełniły dyżury zapewniając w ten sposób opiekę 

ok. 80 dzieciom. 

 Od stycznia ubiegłego roku funkcjonuje w naszym mieście  żłobek miejski. Placówka 

cieszy się dużym zainteresowaniem rodziców. Mimo utworzenia 42 miejsc opieki nie 

wszyscy zainteresowani mogli umieścić w nim swoje dziecko.  W ubiegłym roku uzyskaliśmy 

z budżetu państwa dofinansowanie do bieżącej działalności w wysokości 104 785 zł. 

Ponieważ  program rozwoju instytucji opieki nad dziećmi do lat 3 jest kontynuowany również 
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w tym roku czynimy starania o pozyskanie środków na rozwój żłobka oraz uzyskanie 

dofinansowania do bieżącej działalności. 

 Zarówno szkoły jak i przedszkola starały się przybliżyć swoją działalność lokalnej 

społeczności organizując festyny oraz drzwi otwarte.  Zespół Szkół z oddziałami 

integracyjnymi był również gospodarzem Ogólnopolskiej Olimpiady Myśli Jana Pawła II. 

oraz jej wojewódzkiego etapu. Tego typu imprezy przyczyniają się nie tylko do zaistnienia 

placówki w środowisku lecz również do promocji Miasta. 

 Pomoc społeczna 

 Kolejnym istotnym obszarem  działalności samorządu jest pomoc społeczna. Niestety 

mimo podejmowanych działań wydatki na tę sferę  wzrastają. I nie jest to problem tylko 

naszego Miasta lecz ogólnopolski. Zakres udzielanej pomocy oraz opis działalności 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej został  zawarty w odrębnym sprawozdaniu. W tym 

miejscu chciałbym jedynie wspomnieć o sytuacji jaka miała miejsce latem ubiegłego roku 

kiedy nad miastem przeszła nawałnica  uszkadzając budynki mieszkalne, zabudowania 

gospodarcze i uprawy. Najważniejsza w takich okolicznościach jest natychmiastowa pomoc w 

ochronie ludzi i mienia. Wszystkie zobowiązane służby przystąpiły niezwłocznie do pracy. 

Osoby poszkodowane otrzymały pomoc w postaci zasiłków, których przyznano 19 na kwotę 

83 642 zł. Ponadto rodzinom w których znajdowały się dzieci i młodzież udzielono pomocy w 

postaci zasiłków szkolnych i jednorazowej pomocy finansowej na potrzeby szkolne. Życzymy 

sobie wszyscy, by ekstremalne zjawiska pogodowe, które przynoszą zniszczenia omijały 

nasze rodziny i nasze domy jednak ważna jest również świadomość, że w razie nieszczęścia 

można liczyć na pomoc.  

 

Kultura 

 W zakresie kultury tak jak w poprzednich latach funkcjonowały dwie instytucje 

kultury Biblioteka Miejska oraz Siemiatycki Ośrodek Kultury. W ubiegłym roku na mocy 

porozumienia z Zarządem powiatu siemiatyckiego nasza Biblioteka przejęła zadania 

biblioteki powiatowej. Przystąpiła również do projektu - Program Rozwoju Bibliotek w 

ramach którego został opracowany Plan Rozwoju Biblioteki do roku 2014. By uatrakcyjnić 

swoją ofertę biblioteka poza tradycyjnymi książkami rozpoczęła tworzenie zbioru  e-booków. 

Działalność biblioteki to nie tylko rozwój czytelnictwa. W ubiegłym roku rozpoczęto 

szkolenia dla seniorów 50+ z obsługi komputera oraz nauki korzystania z Internetu. W dobie 

elektronizacji wszelkich usług ta umiejętność jest bardzo ważna stąd mimo wielu szkoleń z 
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tego zakresu zainteresowanie nimi nie spada. Rozbudowano również funkcjonujący w 

bibliotece punkt dostępu do Internetu do 8 stanowisk. 

 W Siemiatyckim Ośrodku Kultury obok prowadzonej działalności podstawowej jaka 

realizowana jest od lat, w ubiegłym roku położono nacisk na uatrakcyjnienie oferty w 

związku z miejskim jubileuszem. Pojawiły się nowe imprezy jak Druga Muzyczna Strona 

Siemiatycz, czy Muzyka w Świątyni, które będą kontynuowane w następnych latach. Nową 

inicjatywą było utworzenie przy SOK Uniwersytetu Trzeciego Wieku. Zajęcia prowadzone 

przez wykładowców Wyższej Szkoły Administracji Publicznej w Białymstoku odbywały się 

raz w miesiącu i uczestniczyło w nich ok. 60 osób. Inną formą pracy skierowaną do osób 

starszych była Szkoła Superbabci i Superdziadka. Ogółem przy Siemiatyckim Ośrodku 

Kultury działa 18 stałych form pracy rozwijających szeroką gamę zainteresowań wszystkich 

grup wiekowych. Dzięki środkom pozyskanym z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego wzmocnione zostało zaplecze techniczne Ośrodka. Zakupiono nowy sprzęt 

nagłaśniający, nowe kotary na scenę, oświetlenie sceny, zakupiono również lustra do Sali 

tanecznej i akcesoria do pracowni fotograficznej. Koszt całości projektu wyniósł 202 043 zł 

przy czym blisko 82% stanowiły środki zewnętrzne. 

 Sport 

 Działalność w zakresie sportu i rekreacji prowadzona jest zarówno przez Miejski 

Ośrodek Sporu i Rekreacji jak i w formie współpracy i wspierania finansowego działalności 

klubów sportowych. W ubiegłym roku w naszym mieście, przy udziale MOSiR  

zorganizowano blisko 90 imprez sportowych i rekreacyjnych. Poza wsparciem finansowym 

Cresovii w ramach realizacji uchwały określającej warunki i tryb finansowania rozwoju 

sportu kontynuowana była polityka wspierania aktywności fizycznej szczególnie dzieci i 

młodzieży w połączeniu z profilaktyką uzależnień. Szczegółowe informacje dotyczące 

współpracy z klubami sportowymi zostały zawarte w sprawozdaniu z realizacji programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz w sprawozdaniu z zakresu realizacji zadań 

związanych z profilaktyką.  

 Wspominając o organizacjach pozarządowych chciałbym zwrócić uwagę na 

podejmowane działania  związane ze wzmacnianiem potencjału organizacji. Służył temu 

kontynuowany w 2012 r. projekt pod nazwą Strategia współpracy z organizacjami 

pozarządowymi. Silne organizacje działające w środowisku to podwójna korzyść. Z jednej 

strony zagospodarowanie określonego obszaru z drugiej zaś integracja wspólnie działających 

osób. Dlatego też współpraca z organizacjami i działania polegające na wspieraniu ich 

rozwoju będą stanowiły ważny element polityki lokalnej w następnych latach.  
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 W ubiegłym roku nasze miasto tak jak pozostałe gminy z kraju stanęło przed 

problemem zorganizowania systemu gospodarki odpadami który ma rozpocząć 

funkcjonowanie od 1 lipca br. Nowy system rewolucjonizuje rynek gospodarki odpadami i 

stawia wyzwanie zarówno przed samorządem jak i mieszkańcami. Przygotowanie modelu 

systemu dla naszego Miasta było wynikiem kilkumiesięcznej pracy. Wszystkie uchwały 

regulujące tę kwestię zostały przedstawione Radzie i przyjęte w wymaganym przepisami 

terminie. Na podstawie zdobytych doświadczeń zarówno swoich jak i innych gmin będą 

podejmowane działania doskonalące organizację gospodarowania odpadami w naszym 

mieście by wypracować kompromis satysfakcjonujący zarówno mieszkańców jak i samorząd. 

 Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado  przedstawiłem zaledwie wycinek działalności 

samorządu bardziej szczegółowo odnosząc się do zadań inwestycyjnych, które zwykle 

wzbudzają większe zainteresowanie. Pragnę jednak zapewnić, że w toku codziennej  pracy 

żadna sfera działalności samorządu nie została pominięta. Osiągnięte efekty są wypadkową 

pracy wielu osób w tym również Państwa jako organu uchwałodawczego kreującego kierunki 

rozwoju Miasta na poszczególne lata. W tym miejscu pragnę podziękować Wysokiej Radzie 

za tworzenie warunków do porozumienia między organem uchwałodawczym i wykonawczym 

i wspólną realizację zadań Miasta. 

 

 

 

 

 

 
 


